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Nyomtatott és online sajtó 
 

Sulyok Tamás: a határainkat felkészült emberek professzionális eszközökkel 

védik 
2025. február 11. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Index.hu 

Elégedettségét fejezte ki a magyar határvédelem kapcsán Sulyok Tamás köztársasági elnök 

kedden Szegeden újságíróknak, a magyar-román és a magyar-szerb határon tett látogatása 

után. "Meggyőztek arról, hogy továbbra is nyugodtan alhatunk", a határainkat felkészült 

emberek professzionális eszközökkel védik - jelentette ki az államfő. Közölte: az alkotmány 

oldaláról közelítve rendkívül fontos az, hogy az állam területére belépő személyek fölött 

kontrollt tudjunk gyakorolni. A rendőrök és a határvadászok, akik ellátják ezt a feladatot, az 

alkotmányos rendünket védik nap mint nap áldozatos munkával, jól felkészülve - fűzte hozzá. 

A köztársasági elnök kérdésére, hogy lehet-e a határátkelés gyorsaságán javítani, Balogh János 

országos rendőrfőkapitány elmondta, a humán erőforrás biztosítása érdekében más megyei 

rendőr-főkapitányságok állományából, illetve a készenléti rendőrségtől vezényeltek Röszkére 

szakembereket. Balogh János hangsúlyozta, a szerb hatóságokkal jó a viszony, ezért dolgoznak 

azon, hogy bevezessék a kisebb átkelőhelyeken már működő egymegállásos ellenőrzést. A 

belépő utasok okmányait a magyar, a kilépőkét a szerb oldalon lehetne kezelni. A Szegedre és 

környékére ingázó vajdaságiak igényeinek megfelelően meghosszabbították a nyitvatartási időt 

a röszkei közúti átkelőn. Itt hamarosan új sávot alakítanak ki, amely dedikáltan a nagy szegedi 

cégeknél dolgozók átkelését tenné lehetővé előregisztrációt követően - tudatta a tábornok. 

 

Magyar Levente: a kormány megvédi az országot minden külső befolyásolási 

kísérlettől 
2025. február 11. – MTI, Origo.hu, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, Vasárnap.hu, 

Index.hu, Karpat.in.ua, KISZo.net 

A kormány megvédi az országot minden külső befolyásolási kísérlettől, hiszen nekünk nincs 

előrébb való, mint a magyar érdek - közölte a Külgazdasági és Külügyminisztérium (KKM) 

parlamenti államtitkára kedden a közösségi oldalára feltöltött videójában. Magyar Levente azt 

mondta: az egymást követő kijevi nacionalista kormányok drasztikus módon szűkítették a 

kárpátaljai magyarság anyanyelvhasználati jogait. "Mégis, mikor elindult az orosz invázió 2022 

februárjában, a magyar kormány meghozta azt a döntést, hogy ezeket a nézeteltéréseket 

félreteszi és Kijev segítségére siet" - mondta. Ennek jeleként először is megnyitották 

Magyarország határait: minden olyan ukrán állampolgár, aki Magyarországon vagy 

Magyarországon keresztül utazva Európában keresett menedéket, jogosult volt arra, hogy 

belépjen, másodsorban elindították Magyarország legnagyobb humanitárius akcióját, 

amelynek keretében közintézményeket, óvodákat, iskolákat építettek újjá Ukrajnában - tette 

hozzá. Úgy folytatta, hogy a harmadik lába ennek a segítségnek az volt, hogy Magyarországon 

belül indítottak olyan programokat, amelyek a Magyarországon tartózkodó ukránok életét 
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voltak hivatottak megkönnyíteni: iskolát szerveztek nekik, és minden szempontból támogatták 

a magyarországi ideiglenes tartózkodásukat, integrációjukat.  

         
Az RMDSZ a fejlődés motorja akar lenni 
2025. február 11. – Nyugati Jelen 

„Társadalmilag is nagyon nehéz és feszült 2024-et tudhatunk magunk mögött, hiszen 

választási éven vagyunk túl, ahol az RMDSZ jól szerepelt a magyar embereknek köszönhetően. 

Mind a négy választáson a magyar közösség bizalmat szavazott az érdekvédelmi szövetségnek. 

A magyarok jóvoltából bejutottunk az Európai Parlamentbe, az önkormányzati választások is 

jól sikerültek. Az államfőválasztáson is a szövetség jelöltje megkapta a bizalmat a magyaroktól, 

ráadásul a parlamenti választásokon is a szövetség jó eredményt ért el, ezért a magyaroknak 

köszönhetően erős frakcióval vagyunk jelen Bukarestben. A parlamenti választások nekünk, 

Arad megyében kissé keserű szájízt okoztak, ugyanis a nagyon jó eredménynek számító 13 ezer 

szavazattal, amihez hasonlót régóta nem tudtunk szerezni, a visszaosztás nem kedvezett 

nekünk. A visszaosztás ugyanis mindig szerencsejáték. A parlamenti mandátumot nem tudtuk 

megtartani, ebben a parlamenti ciklusban nincs képviseltünk. Az RMDSZ viszont ott van, 

kormányzati szerepet is vállalt, ezért biztos vagyok abban, hogy annak a hasznát az Arad 

megyei magyar közösség is élvezni tudja” - nyilatkozta a Nyugati Jelennek Faragó Péter 

RMDSZ Arad megyei elnök. 

 

Az Emberi Jogok Európai Bíróságához fordulnak Tőkés Lászlóék  
2025. február 11. – Krónika 

Az Emberi Jogok Európai Bíróságán folytatja a küzdelmet a „December 15. – A román–magyar 

szolidaritás napja” Egyesület („Asociația 15 Decembrie – zi al solidarității româno-maghiare”) 

– tájékoztatta kedden a Krónikát Tőkés László, az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács (EMNT) 

elnökének sajtóirodája. A közlemény emlékeztetett, a „December 15. – A román–magyar 

szolidaritás napja” Egyesületet („Asociația 15 Decembrie – zi al solidarității româno-

maghiare”) azzal a céllal hozta létre 2021-ben öt jeles román és magyar értelmiségi, Gabriel 

Andreescu, Kincses Előd, Florian Mihalcea, Szilágyi Zsolt és Tőkés László, az 1989-es romániai 

forradalom kitörésének helyszínén, Temesváron, hogy december 15-ét elismertesse az 1989-es 

forradalom kitörésének napjaként, mivel „a hivatalos román történetírás és politikai narratíva 

más dátumokkal operál, célzatosan háttérbe szorítva a temesvári magyar református hívek, a 

velük és lelkipásztorukkal szolidarizáló románok és más nemzetiségű, felekezetű helybéliek 

döntő szerepét a kommunista diktatúra megdöntéséhez vezető események elindításában”. Az 

egyesületet azonban a kezdeményezőkön kívül álló okokból három év alatt sem sikerült 

bejegyeztetni a civil szervezetek országos nyilvántartásába, így nem sikerült megszerezni a jogi 

személyiséget Romániában.  
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Ingyenes román érettségi-felkészítőre lehet jelentkezni Hargita megyében 
2025. február 11. – maszol.ro 

Négy Hargita megyei városban szerveznek ingyenes érettségi-felkészítőket román nyelv és 

irodalomból végzős diákok számára. Legyen sikeres az érettségi! ...románból is! címmel 

tartanak négy Hargita megyei városban felkészítőket román nyelv és irodalomból idén 

érettségiző diákoknak. Csíkszeredában, Székelyudvarhelyen, Gyergyószentmiklóson és 

Székelykeresztúron várják azon „elszánt és lelkes” végzős tanulók jelentkezését, akik úgy érzik, 

hogy szükségük van tanórán kívüli felkészítőre ahhoz, hogy a román érettségi sikeres legyen. A 

felkészítő csoportokba felvételt nyert diákok nyilatkozatban vállalják, hogy minden felkészítőn 

részt vesznek, amit hetente egy alkalommal, két óra időtartamban tartanak. A részvétel 

ingyenes, a projekt támogatója az RMDSZ Communitas Alapítvány, lebonyolító szervezete a 

Pro Educatione Keresztúr Egyesület. 

        
Magyar iskolaközpontok jelenthetik a megoldást! 
2025. február 11.– Száraz Dénes – ma7.sk  

Nem tartjuk ördögtől valónak az összevonásokat, de fő szabálynak tekintjük, hogy magyar 

iskolát magyar iskolával kellene összevonni – jelentette ki Gubík László, a Magyar Szövetség 

elnöke. Punktum! Ez a mérce, ha tetszik, ha nem. Ez a Magyar Szövetség önmaga számára 

állított mércéje iskoláinkkal kapcsolatban. Ugyan a pozitív diszkrimináció követelése is lehetne 

a megoldás a magyar iskolák jövője szempontjából, de ennek bizonytalan lenne a kimenetele. 

Nagyon előremutatónak és nagyon életképesnek kellene lennie, mert sem az iskolai 

intézmények, sem a fenntartó önkormányzatok nem tudnak a végtelenségig várni, fogytán a 

gyerek, fogytán a pénz és a türelem. Örök dilemma a felvidéki magyar oktatási 

intézményrendszerben a központosítás, illetve az önálló intézményként való működtetés. Hogy 

melyik az előnyösebb? A kis településeken vajon mennyire jelent megtartó erőt a magyar iskola 

megléte? A nagyobb településeken pedig, ahol még létezik magyar nevelési nyelvű óvoda, egy 

magyar tannyelvű általános iskola és egy ilyen gimnázium is (mint például Érsekújvárban), 

akkor mi a célszerű: összevonni a három intézményt, és létesíteni egy erős iskolaközpontot, 

vagy az utolsó leheletig külön-külön működtetni őket a megszüntetésükig? 

 

Történelmi esemény, magyar asszisztenciával 
2025. február 11.– ma7.sk  

A karthauzi szerzetesek egykori vöröskolostori székhelyén, január utolsó szerdáján kihelyezett 

ülést tartott a szlovák kormány. A miniszterelnök különösen fontosnak tartja a kihelyezett 

tanácskozásokat, hogy ezzel is mutassa, a kormány folyamatosan tartja a kapcsolatot a 

választóival. Ilyenkor általában a helyszínhez kötődő, szimbolikus súllyal bíró döntést is 

elfogadnak. Ez most a gorálok kisebbségként való elismerését jelentette. Az eddigi etnikai 

csoportként kezelt közösség a Szepesség (26 ezer) és Árva (16 ezer) régió északi, 

Lengyelországgal határos, hegyes vidékén él már évszázadok óta, de számottevő közösség van 

Kiszucában (8-9 ezer), illetve az országon belüli migráció eredményeként szétszóródva egész 
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Szlovákia területén (7 ezer).  A nevük a szláv „gora” (hegy) szóból ered, s gorál alakban hegyi 

embert jelent. A nyelvük pedig, saját elmondásuk szerint, inkább hasonlít a lengyelhez, mint a 

szlovákhoz. Mivel nélkülözték az állam által elismert kisebbségi státust, így sem a nyelvi jogok 

gyakorlásánál, sem a kultúrájuk fejlesztésére adott állami támogatások szétosztásánál nem 

kerültek szóba, s ugyanezért az egyes népszámlálásoknál sem volt az előrenyomtatott 

kérdőíveken feltüntetve a gorál nemzetiség, mint választási lehetőség. 

   
„Vissza kellene térni a normális kerékvágásba” 
2025. február 11. – PannonRTV 

A tüntetők minden követelése teljesült, és még a kormány is megbukott, vissza kellene térni a 

normális kerékvágásba, mert ellenkező esetben például az iskolaév is veszélybe kerülhet - 

mondta dr. Pásztor Bálint az SZMR vendégeként. A VMSZ elnöke a Szabadkai Magyar Rádió 

reggeli műsorában a vajdasági magyarságot érintő beruházásokról is beszélt. Elmondta, hogy 

beruházókat kellene idecsábítani, és jó lenne, ha a Szegeden megvalósuló elektromos autógyár, 

a BYD bizonyos munkafolyamatokat Vajdaságban valósítana meg, vagy itteni beszállítókkal is 

együttműködne. Ha ez megvalósulna, helyben lehetne dolgozni, és nem lenne szükség 

ingázásra – hangsúlyozta dr. Pásztor Bálint. A témáról már a szerb elnökkel és magyarországi 

kormányzati szereplőkkel is tárgyalt. 

 

„Nekik csak tanulni kell, a többit mi intézzük” 
2025. február 11. – PannonRTV 

Összesen 103 mesterhallgató és 7 doktori képzésen részt vevő tanuló pályázott sikeresen a 

Várady kiválósági ösztöndíjra. A Magyar Nemzeti Tanács ma az újvidéki Európa Kollégiumban 

szervezte meg a hallgatók ösztöndíjáról szóló szerződések ünnepélyes aláírását. A Várady 

kiválósági ösztöndíj segíti a Vajdaságban tanuló magyar fiatalokat, ami a közösségi összefogás 

egyik legszebb példája, hangsúlyozta az eseményen dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar 

Szövetség elnöke. Nekik csak tanulni kell, a többit mi intézzük, a Magyar Nemzeti Tanács 

közreműködésével anyaországi forrásokból! írja a Facebookon dr. Pásztor Bálint. 

 

Topolya: Jeles szakemberek tartanak keddenként előadásokat 
2025. február 11. – Vajma.info 

Téli előadássorozatot szervez idén is a topolyai Arcus Környezetvédő Egyesület. A Juhász 

Erzsébet Könyvtárral együttműködve, keddenként jeles szakemberek tartanak előadásokat. 

Múlt kedden hatalmas érdeklődés övezte dr. Hovány Lajos vízépítő mérnök előadását, melyet 

a topolyai könyvtár felújított olvasótermében tartott meg. A gunarasi származású szakemberrel 

Miklós Csongor, az Arcus alelnöke beszélgetett. Az Arcus és a könyvtár együttműködése által 

létrejövő további előadásokon szó esik majd egyebek mellett a ragadozó madarak helyzetéről, 

a mesterséges intelligencia környezetvédelmi felhasználásáról, valamint a műanyag-

szennyeződésről is. Miklós Csongor, az Arcus alelnöke elmondta, büszkék rá, hogy az előadás-

sorozat már több mint 30 éve létezik. 
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Eredményes évet zárt Palics 
2025. február 12. – Magyarszo.rs 

Beruházásokban gazdag évet zárt Palics 2024-ben. A Víztorony, az egészségház, az akvapark 

renoválása olyan beruházás, amelyek szükségesek a helyiek életminőségének javítása, vagy az 

idegenforgalom megtartása, annak bővítése érdekében. Dobó Márta, a palicsi helyi közösség 

tanácsának elnöke fogadott minket, aki nemcsak az építkezési beruházásokról beszélt, hanem 

az egyéb, helyiek életét érintő dolgokról is. – A tavalyi év legnagyobb sikere, ami a legtöbb 

embert érint, az új egészségház építése. Tudjuk, hogy milyen rossz állapotban volt a régi orvosi 

rendelő. Először meg akarták szüntetni, de a helyi közösségnek végül a városvezetéssel sikerült 

egy átmeneti megoldást kieszközölnie. Jelenleg gyors ütemben zajlik az épület építése, és az 

ígéretek szerint májusra el is készül, így az idén a lakosok rendelkezésére lehet majd bocsátani. 

A másik nagyon fontos beruházás egy új óvoda építése, és az erre vonatkozó tervdokumentáció 

készítése elindult – mondta a tanácselnök, aki kiemeltem beszélt az infrastruktúra 

fejlesztéséről is. 

       
Viktor Mikita és Magyar Levente megbeszélték az ukrajnai magyarok 

támogatására vonatkozó intézkedéseket Kárpátalján 
2025. február 11. – Karpat.in.ua 

A Magyar Leventével folytatott találkozón Viktor Mikita tájékoztatta magyar kollégáját az 

ukrajnai magyarok kárpátaljai támogatására irányuló intézkedésekről. Az elmúlt három évben 

sikerült blokkolni Oroszország számos próbálkozását, hogy etnikai feszültséget keltsen 

Ukrajna és Magyarország között, amelynek középpontjában, az ellenség tervei szerint, a 

többnemzetiségű Kárpátalja állt volna. Ez a munka folytatódik megszakítás nélkül. Kárpátalján 

a helyi lakosság mintegy 80%-a úgy véli, hogy nincs semmiféle feszültség az ukránok és 

magyarok között a régióban. Ez 17%-kal több, mint a háború kezdetén ismert adatok. Ezek az 

eredmények arra utalnak, hogy államunk ezen a területen végzett munkája hatékony, 

kölcsönös támogatás, megértés és bizalom alakult ki a régióban. Nagy erőfeszítéseket tettünk 

ennek érdekében, és az elért eredmény világos jelet küld Magyarországnak és az európai 

közösségnek, hogy Ukrajna a háború ellenére teljesíti az EU-csatlakozással kapcsolatos 

tárgyalások során vállalt kötelezettségeit. Ugyanakkor továbbra is megteremtjük a feltételeket 

a kárpátaljai magyarok visszatérésére Ukrajnába – olvashatjuk Viktor Mikita, Ukrajna Elnöki 

Hivatalának helyettes vezetőjének közösségi oldalán. 

 

A kárpátaljai magyarság továbbra is kéri korábbi jogainak helyreállítását 
2025. február 11. – Kárpátalja.ma, Karpat.in.ua 

Brenzovics László, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) vezetője levéllel fordult 

Volodimir Zelenszkij ukrán államfőhöz és Denisz Smihalhoz, Ukrajna miniszterelnökéhez. A 

hivatalos levélben Brenzovics László köszönetét fejezte ki a kisebbségek jogainak védelmével 

kapcsolatos erőfeszítésekért, azonban kihangsúlyozta, hogy az előrelépés nem mentes 
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https://www.magyarszo.rs/vajdasag/szabadka/a.322694/Eredmenyes-evet-zart-Palics
https://politic.karpat.in.ua/?p=140507&lang=hu
https://politic.karpat.in.ua/?p=140507&lang=hu
https://karpatalja.ma/karpatalja/nezopont/a-karpataljai-magyarsag-tovabbra-is-keri-korabbi-jogainak-helyreallitasat/
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kihívásoktól, s a kárpátaljai magyarság továbbra is kéri korábbi jogainak helyreállítását. 

Kiemelte, hogy a magyar közösség és a kormány közötti párbeszéd a legutóbbi években jelentős 

események sorozatával gazdagodott. 2024 augusztusában Ukrajna elnöke, Volodimir 

Zelenszkij találkozott a kárpátaljai magyarok képviselőivel, és egyéb kormányzati intézkedések 

is történtek a kisebbségek jogainak védelme érdekében. A nemrégiben megrendezett 

kisebbségi fórum – A közös haza védelmében: a magyar nemzeti kisebbség (közösség) Ukrajna 

védelmében és fejlesztésében –, amelyen a magyar közösség tagjai és kormányzati szereplők 

egyaránt részt vettek, az együttműködés és a közös célok elérésére irányult. A közösség 

képviselői lehetőséget kaptak arra, hogy kifejezzék javaslataikat nemzeti és kulturális jogaik 

helyreállításáról. 

 

Ferenc Viktória: az EU-nak a béke nagykövetévé kell válnia 
2025. február 11. – MTI, Kárpátalja.ma 

A háború nem csak Ukrajna fizikai, hanem az ukrajnai emberek lelki állapotára is súlyos és 

visszavonhatatlan hatással van – hívta fel a figyelmet Ferenc Viktória, a Fidesz EP-képviselője 

felszólalásában Strasbourgban kedden, az Európai Parlament plenáris ülésén. A tartós béke 

nem a fegyverek zajában, hanem a tárgyalóasztalnál születik. Az Európai Uniónak, hűen 

eredeti kötelezettségéhez, a béke nagykövetévé kell válnia – hangoztatta. „Tűzszünetre és 

béketárgyalásokra van szükség, és nem az emberéleteket követelő háború elhúzódását kell 

támogatnunk” – fogalmazott Ferenc Viktória, majd hozzátette: „Kötelességünk a béke 

megteremtése, hogy véget vessünk az emberi szenvedéseknek, és hogy megvédjük a háború 

árnyékában cseperedő gyermekek és fiatalok lelki egészségét, hogy elindulhasson végre egy 

jövő építése a számukra”. 

 

Folytatódnak az évértékelő közgyűlések a KMKSZ alapszervezeteiben 
2025. február 11. – Karpat.in.ua 

Szimbolikusan Radnóti Miklós „Himnusz a békéért” versével vette kezdetét a KMKSZ viski 

alapszervezetének közgyűlése. A költemény Nyisztor Szebasztián, a Viski Kölcsey Ferenc 

Líceum tanulója előadásában hangzott el. A tagság hagyományosan a Fodó Sándor Kulturális 

Központban gyűlt össze, hogy összegezze és értékelje az elmúlt év eredményeit, megvitassa a 

közösség aktuális problémáit. A rendezvény a KMKSZ egyik legnagyobb, jelenleg 1844 tagot 

számláló alapszervezetének elnöke, Szabó Gabriella beszámolójával folytatódott, aki 

felszólalásában hangsúlyozta, a nehézségek ellenére a kárpátaljai magyarság számára fontos, a 

közösség megmaradását szolgáló rendezvényeket sikerült megtartani. A közgyűlésen 

napirendre került a Viski Kölcsey Ferenc Líceum aktuális problémáinak megvitatása is. 

 

Újabb lendületben a Pro Agricultura Carpatika 
2025. február 11. – Kárpátalja.ma 

„Határon Átnyúló Együttműködési Program a közös hagyományok és kézműves mesterségek 

megőrzésére Szatmár megye és Kárpátalja régióban” címmel határon átnyúló projekttel 

kapcsolatban szervezett nyitókonferenciát a Pro Agricultura Carpatika Kárpátaljai Megyei 

https://karpatalja.ma/karpatalja/nezopont/ferenc-viktoria-az-eu-nak-a-beke-nagykoveteve-kell-valnia/
https://life.karpat.in.ua/?p=232216&lang=hu
https://karpatalja.ma/karpatalja/gazdasag/ujabb-lenduletben-a-pro-agricultura-carpatika/
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Jótékonysági Alapítvány február 11-én a jánosi Helikon Hotelben. A projekt célja a régió 

kulturális örökségének megőrzése, a hagyományok átadása a következő nemzedéknek és a 

nemzetközi együttműködés erősítése. A kezdeményezés összeköti Kárpátalja és Szatmár megye 

kultúráját és közösségeiket, újjáéleszti és megőrzi a kézművességet és gasztronómiai 

hagyományokat, melyek több évszázadon át a közös fejlődéstörténetük, kulturális identitásuk 

szerves részévé váltak. 

 

„Fellélegezhetnek” az ukrán gyerekek a Rákóczi Szövetség táboraiban 
2025. február 11. – KISZo.net 

Február 3. és 15. között a Rákóczi Szövetség – együttműködésben Magyarország Ungvári 

Főkonzulátusával és a Kárpátaljai Megyei Katonai Közigazgatással – 200 ukrajnai gyermeket 

fogad a téli táboraiban. A gyerekek között akadtak olyanok is, akik még sosem jártak 

Magyarországon, sőt, a háború három éve alatt az utcára is alig mentek ki, mivel a terület, ahol 

élnek, folyamatos támadás alatt van. A megnyitó ünnepségen a Rákóczi Szövetség elnöke 

elmondta, a táborban az elmúlt 5 hétben több mint 700 gyermek fordult meg Ukrajnából. A 

háború kirobbanása óta pedig közel 7000 belső ukrajnai és kárpátaljai gyermek üdülhetett 

náluk. Csáky Csongor köszönetet mondott a szülőknek, hogy elengedték a gyerekeiket 

Sátoraljaújhelyre, és a kísérőknek, hogy felügyelik és áldozatos munkájukkal támogatják az 

iskolásokat. A civil szervezet elnöke továbbá köszönetet mondott a támogatóknak – MOL Nyrt., 

a MOL Új Európa Alapítvány és a Miniszterelnökség –, hisz nélkülük nem valósulhatott volna 

meg a táborozás. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 11. – Kossuth Rádió 

 

Könyv és gyertya. Volt egyszer egy gyertyás-könyves felvonulás Marosvásárhelyen, anyanyelvi 

jogaiért vonult utcára százezer magyar, a némán menetelő tömeg. Mindenki ott volt. Az első 

sorban vonult Sütő András író – akinek a sötét években jelképpé váló anyanyelvőrző küzdelme 

a megmaradás eszközét jelentette sokak számára. 

35 évvel ezelőtt Sütő András felhívására Marosvásárhelyen közel százezer magyar vonult az 

utcára, kezében gyertyával és könyvvel, a kisebbségi és anyanyelvi jogok tiszteletben tartását, 

az önálló magyar középiskolai és egyetemi oktatás kereteinek biztosítását követelve, mindezt 

az 1990 február 10-i néma felvonuláson magyar és román nyelven táblákra, transzparensekre 

magyar és román nyelven felírva. "magyar iskolákért tüntetünk"; "demokráciát kérünk, de nem 

https://kiszo.net/2025/02/11/fellelegezhetnek-az-ukran-gyerekek-a-rakoczi-szovetseg-taboraiban-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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fejadagra"; "egyenlő esélyeket mindenkinek". A tüntetés 35. évfordulóján a marosvásárhelyi 

RMDSZ szervezésében utcai felvonulást tartottak hétfő délután, este pedig a Kultúrpalotában 

elismerő oklevéllel, emlékplakettel tüntették ki a hajdani demonstráció kezdeményezőit és 

szervezőit. A mostani emlékmeneten többnyire iskolai csoportok, diákok vettek részt, de az 

idősebbek közül is sokan fontosnak tartották újból jelen lenni. 

 

A Gazdasági és Társadalmi Reformok Intézete az INEKO közzétette a 2023/24-es tanévre 

vonatkozó iskolai rangsorát, amelyben a szlovákiai alap- és középiskolák teljesítményét 

értékelték. A magyar tanítási nyelvű gimnáziumok közül a kassai Márai Sándor Gimnázium 

végzett a legjobb helyen. Szlovákia 233 gimnáziuma közül a huszadikak lettek. Ilyenkor a 

kilencedikeseknek, illetve a szüleiknek is fontos, hogy az általános iskola után jó középiskolát 

válasszanak. Ez a felmérés ebben is támpontot nyújt.  

  

Elindult a Kolozsvár Green Mission 2030. A felhívást a kreatív és innovatív ötletekkel 

rendelkező fiatalokhoz intézték a szervezők, a zöld és fenntartható városért. A programra 3-5 

fős csapatba szerveződő, Kolozsváron tanuló diákok vagy egyetemisták jelentkezhetnek. Olyan 

ötletek beküldését várják, amelyek a fenntartható mobilitásra, illetve az energiahatékonyságra 

összpontosítanak. A projektet a PONT Csoport koordinálja, a díjakat Kolozsvár Polgármesteri 

Hivatala ajánlja fel. A legjobb ötleteket 500 és 5000 euró közötti pénzjutalommal támogatják. 

A fiatalok workshopokon vehetnek részt, valamint mentorálást és szakmai támogatást kapnak.  

  

A Nemzetközi Gasztronómiai, Kulturális, Művészeti és Turisztikai Intézet) döntése alapján 

2027-ben a székelyföldi Hargita megye viselheti az Európa Gasztronómiai Régiója címet. Így 

Hargita megye bekerült azon európai régiók elit közösségébe, amelyek kiemelkedő 

gasztronómiai örökséggel, fenntartható élelmiszer-hálózattal és élő kulturális 

hagyományokkal rendelkeznek. A Hargita Közösségi Fejlesztési Társulás már 2023-ban 

pályázott a címre, azután a nemzetközi zsűri jött-ment a megyében, majd múlt csütörtökön 

ünnepi gálán adták á az elismerést.  

 

A Temesvár belvárosi református gyülekezetben több mint tíz éve a Házasság hete nyitó 

rendezvényén köszöntik a kerek évfordulót ünneplő házaspárokat. Idén két ötven évet ünneplő 

házaspár is átvette az emléklapot Demeter Sándor helyi lelkésztől a házasságot megáldó 

istentiszteleten, amelyen Illyés Tamás Zoltán érszőllősi lelkipásztor a házasság valós 

szükségleteiről, illetve a házastársak egymással szembeni elvárásairól beszélt. 


